
PROTOKÓŁ nr LIX/2023
z LIX Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 31 stycznia 2023 r.
Początek obrad godz.  15 0 0

Zakończenie obrad godz.  16 4 5

Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Adam Szczepkowski - Wójt Gminy Grunwald,
2. Pani Magdalena Makowska- Główna Księgowa,
3. Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy,
4. Pan Marcin Belczyński- Radca Prawny.

Podjęto uchwały od nr 451 do nr 456

Ad. pkt. 1. Otwarcie LIX Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości  oraz
poinformowała,  że   obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz
i  dźwięk  oraz  dokonała  otwarcia  LIX  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  na  podstawie  l isty
obecności  stwierdziła kworum, przy którym można obradować i  podejmować prawomocne
uchwały Rady Gminy.   
Radni  uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad na LIX  Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  porządek  przesłany  był  radnym  na
skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP Grunwald  (zał .  2) .  Poprosi ła  radnych
o składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
Wpłynął  do  przewodniczącej  wniosek  o  dodanie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w
sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  w  t rybie  przetargowym
niezabudowanej  dz .  nr  8/7  i  zabudowanej  dzia łek  8/6 obręb Wróble .

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę na dodanie do porządku
obrad ww. punktu (pkt  7.8).

Radni więcej  uwag nie zgłosi li .  

głosowanie Przyjęcie porządku obrad.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA
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3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Radni uwag nie zgłosil i .  
Porządek obrad po zmianach:

1 Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2 Przyjęcie porządku obrad.
3 Przyjęcie protokołu nr LVIII/2022 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 29.12.2022 r. 

4 Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5 Sprawozdanie z działalności Rady Gminy oraz Komisji stałych rady gminy za 2022.

6 Sprawozdanie  z realizacji dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni
ścieków na terenie Gminy Grunwald za rok 2022.

7 Podjęcie uchwał przez Radę Gminy: 
7.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034;
7.2. w sprawie uchwalenia  budżetu Gminy Grunwald na 2023 r. ;
7.3. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie opieki nad
bezdomnymi zwierzętami;
7.4. w  sprawie   ustalenia  zasad  i  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie  postępowania
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i
klas I szkół podstawowych, dla których Gmina Grunwald jest organem prowadzącym;
7.5.  zmieniająca    uchwałę    w   sprawie    określenia    zasad    zwrotu    wydatków
za    przyznane  świadczenia  z  pomocy  społecznej  w  formie  posi łku  oraz
świadczenia  rzeczowego  w  postaci    produktów    żywnościowych    osobom
objętym    wieloletnim    rządowym  programem  „Posiłek  w  szkole  i  w  domu”  na
lata  2019-2023;
7.6.   zmieniająca    uchwałę    w    sprawie   podwyższenia    kryterium
dochodowego  uprawniającego    do    przyznania    nieodpłatnie    wsparcia   w
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postaci    świadczenia  pieniężnego  z  pomocy  społecznej  w  formie    zas i łku
celowego  na  zakup  posi łku  lub  żywności  osobom objętym wieloletnim  rządowym
programem ”Posiłek w szkole  i  w domu” na la ta  2019-2023;
7.7.  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Zdzis ława  Zawadzkiego  na  działania
Wójta  Gminy Grunwald.
7.8.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nie ruchomości  w  trybie
przeta rgowym niezabudowanej  dz.  nr  8 /7  i  zabudowanej  działek  8 /6 obręb Wróble .

8 Interpelacje i zapytania radnych.
9 Wolne wnioski i informacje.

10 Zamknięcie  ses j i .

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 3.           Przyjęcie  protokołu  nr  LVIII/2022  z   Sesji  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  

29.12.2022 r.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  protokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję
przyjąć protokół  nr LVIII/2022 z Sesj i  Rady Gminy Grunwald z dnia 29.12.2022 roku bez
odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Wyniki imienne.

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew nieobecny

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA
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15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół  LVIII/2022 z dnia 29.12.2022 roku bez
odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.  4      . Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

Wójt  Gminy Grunwald-  Pan  Adam Szczepkowski -  sprawozdanie  międzysesyjne  Wójta
Gminy Grunwald w okresie od 29.12.2022 r.  do 31.01.2023 r. 
Zadania inwestycyjne 
1. Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z budową i przebudową SUW w Gierzwałdzie.
a)  Wykonano  dokumentację  projektowo  -  kosztorysową  pn.  "Budowy  i  przebudowy  SUW  

w Gierzwałdzie"  realizacja została  przesunięta do 30 kwietnia 2023 r.,  
2. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap II oraz budowa sieci wodociągowej

w miejscowości Kiersztanowo.
W  dniu  18  listopada  2022  r.  Wójt  Gminy  Grunwald  zawarł  umowę  z  Zarządem  Województwa
Warmińsko - Mazurskiego o przyznaniu pomocy na operację typu "Gospodarka wodno -ściekowa", pn.
"Rozbudowa  kanalizacji  sanitarnej  w  miejscowości  Stębark  -  etap  II  oraz  budowa  sieci
wodociągowej w miejscowości Kiersztanowo" W wyniku przeprowadzenia w dniu 28 grudnia 2022 r.
procedury udzielenia zamówienia publicznego na realizację w/w inwestycji  zgodnie z ustawą Prawo
zamówień publicznych, dokonano wyboru Wykonawcy – Zakład Hydrauliczny INSMONT s.c. z Mławy,
który złożył najkorzystniejsze oferty: na realizację Rozbudowy kanalizacji  sanitarnej w miejscowości
Stębark  -  etap  II  za  cenę  brutto  –  1 485 482,28  zł,  na  realizację  Budowę  sieci  wodociągowej  w
miejscowości Kiersztanowo za cenę brutto – 232 316,18 zł. W celu zawarcia umów na realizację w/w
inwestycji oraz przystąpienie do wykonania robót oczekujemy na wprowadzenie zadań inwestycyjnych
do planu budżetu na 2023 r. przez Radę Gminy Grunwald.  Gmina Grunwald uzyskała już wszystkie
niezbędne pozwolenia, m.in.:  z Sanepidu, Straży Pożarnej,  ze Starostwa Powiatowego, od Wojewody
Warmińsko-Mazurskiego, na realizację tych przedsięwzięć.  Aktualnie, ze względu na niezatwierdzony
Budżet  na  2023  r.  przez  Radę  Gminy,  nie  można  podjąć  kolejnych  czynności  zmierzających  do
podpisania umów i rozpoczęcia prac związanych z budową wodociągu do wsi Kiersztanowo Kolonia.
Obecnie  do  mieszkańców  dowożona  jest  woda  beczkowozem.  Po  zatwierdzeniu  Budżetu  nastąpi
podpisanie umów i przekazanie placów budowy Wykonawcy. 

3. Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa Góra.
Realizacja  inwestycja  wstrzymana  z  uwagi  na  trwające  postępowanie  wyjaśniające  
w Prokuraturze Rejonowej w Ostródzie, obecnie postępowanie przeniesiono do Prokuratury Okręgowej w
Elblągu  w  sprawie  wykonanej  dokumentacji  projektowej  niezgodnie  
z przedmiotem umowy. 

4. Budowa sali gimnastycznej z łącznikiem i zapleczem socjalnym przy Szkole Podstawowej 
w Szczepankowie.
Na realizację inwestycji Wójt Gminy Grunwald uzyskał dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski
Ład  II  Edycja:  Programu  Inwestycji  Strategicznych  na  zadanie  inwestycyjne  pn.  "Budowa  sali
gimnastycznej  z  łącznikiem  i  zapleczem  socjalnym  przy  Szkole  Podstawowej   w  Szczepankowie".
Obecnie trwają prace związane z przygotowaniem procedury przetargowej w celu udzielenia zamówienia
publicznego w oczekiwaniu na wprowadzenie inwestycji do planu budżetowego na 2023 r. przez Radę
Gminy Grunwald.

Sprzedaże 
1 Dokonano sprzedaży w przetargu nieograniczonym Autobusu marki Autosan za cenę 40 000,00 zł

brutto.
2 Dokonano  sprzedaży  w  przetargu  nieograniczonym  działkę  rolną  numer  26/3  

w miejscowości Grunwald, o powierzchni 0,1586 ha za 18 450,00 zł brutto

POSTĘPOWANIA PRZETARGOWE
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1.   Zakup  i  dostawa  ciągnika  rolniczego  na  potrzeby  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  Gminy

Grunwald

Zamówienie zrealizowane – ciągnik został dostarczony do Referatu Gospodarki Komunalnej.
Dostawca ciągnika: AGROMEX - KRYSTOCHOWICZ Sp. J., ul. Sienkiewicza 15; 13-306 Kurzętnik;
2.  Zakup sprzętu komputerowego w ramach programu "Granty PPGR - wsparcie dzieci i wnuków
byłych pracowników PGR w rozwoju cyfrowym. 
Projekt został zrealizowany – objętych było nim 341 uczniów – rozdano: 276 laptopów, 49 komputerów
stacjonarnych i 16 tabletów. 
3. Zakup sprzętu komputerowego w ramach Projektu Grantowego "Cyfrowa Gmina”.  Postępowanie
na  etapie  badania  ofert  i  następnie  wyboru  Wykonawcy.  W postępowaniu  wpłynęło  15  ofert  –  ośmiu
Wykonawców  złożyło  oferty,  które  mieszczą  się  w  limicie  środków  przeznaczonych  na  realizację
Zamówienia. Na zakup sprzętu przyznano środki w wysokości 119 455,28 zł netto – 146 929,99 zł brutto.

Sprawozdanie   Referatu Oświaty.  
W czasie między sesjami Rady Gminy Grunwald szkoły dla których organem prowadzącym jest gmina

Grunwald skupiły swoje działania na podsumowaniu I półrocza i na przeprowadzeniu klasyfikacji uczniów.
Rodzice i uczniowie z poszczególnych szkół   nie zgłaszali nieprawidłowości w zakresie wystawiania ocen z
przedmiotów i zachowania. Jednakże w  okresie między sesjami Rady Gminy Grunwald podjęto poniższe,
dodatkowe   działania jak udział w konkursach, przeglądach i zawodach,  również spotkania i uroczystości
związane z Dniem Babci i Dziadka.
Realizacja programów i  projektów edukacyjnych:

a W szkole w Mielnie realizowane są: „Kreatywny Przedszkolak, Kreatywne Dziecko” oraz
„Wstrzymał Słońce ruszył Ziemię”,

b Szkoła we Frygnowie zgłosiła się do programu “Włącz szkołę” organizowanego przez Cen-
trum Edukacji Obywatelskiej wspólnie z Fundacją Pole Dialogu   – program ułatwia budo-
wanie kompetencji społecznych dzieci za pomocą wolontariatu w klasach młodszych,

c Szkoła  w  Gierzwałdzie  zorganizowała  wizytę   uczniów  kl.  VIII  w  Urzędzie  Gminy
Grunwald w ramach zajęć lekcyjnych WOS i doradztwa zawodowego,

d Szkoła w Stębarku podczas pierwszego tygodnia ferii  przeprowadziła zajęcia dodatkowe dla
uczniów chętnych z Gminy Grunwald, pt.: „Rozwój daje radość”,

e Dla uczniów wszystkich klas z Gierzwałdu zorganizowano wyjście do GOK      na wystawę
pt.: „ Każde pokolenie ma swój czas” – przygotowaną   przez młodzież w ramach projektu
- ,,Wszystko Gra”,

f Dla uczniów z SP Mielna zorganizowano spektakl teatralny: „Klejnoty królowej Zimy” wi-
dowisko poruszało temat bezpieczeństwa zabaw na śniegu,

g Mielno realizuje również Międzynarodowy projekt „Lekturki spod chmurki”,
h Szkoła w Stębarku zapewniła swoim uczniom atrakcję w postaci wycieczki  klas IV-VIII do

parku trampolin i na basen w Ostródzie.

Nauczyciele, wychowawcy we wszystkich szkołach zostali zobowiązani do rozmów  z uczniami na temat
bezpiecznych form spędzania czasu wolnego podczas ferii, w tym miały być omówione bezpieczne zabawy
na śniegu i lodzie. 
Wójt Gminy Grunwald we współpracy z Warmińsko-Mazurskim Kuratorem Oświaty rozpoczął procedurę
dokonywania oceny pracy jednego z dyrektorów szkół, na jego wniosek.
Szkoła  Podstawowa im.  Królowej  Jadwigi  we Frygnowie zorganizowała  dla  pracowników szkół  Gminy
Grunwald Kurs Pierwszej Pomocy, który odbył się w dniu 12.01.2023r.
Szkoły zostały zobowiązane do wprowadzenia i stosowania instrukcji kancelaryjnej, JRWA i instrukcji archi-
walnej- trwają uzgodnienie normatywów kancelaryjno- archiwalnych z Archiwum Państwowym w Olszty-
nie. 
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Sprawozdanie Referatu Gospodarki Komunalnej.
1 Oczyszczono drogę gruntową z krzewów w Ominie.
2 Usunięto awarię na sieci wodnej w Grunwaldzie.
3 Zasypano nierówności  w drodze gruntowej w Gierzwałdzie.
4 Przygotowano drewno i dostarczono do kotłowni w Dylewie i Mielnie.
5 Wykonano płukanie wszystkich hydroforni.
6 Zamontowano dwie dmuchawy na oczyszczalni w  Gierzwałdzie.
7 Udrożniono kanalizację w Zybułtowie i Pacółtowie.
8 Wykonano napowietrzanie w osadniku wtórnym i zbiorniku zagęszczania osadów w oczyszczalni ście-

ków w Gierzwałdzie.
9 Udrożniono kanalizację przy lecznicy zwierząt i przepompownię ścieków przy użyciu sprzętu specjali-

stycznego WUKO.
10 Wyremontowano przepust w miejscowości Kalwa.
11 Usunięto awarię na sieci wodnej w Gierzwałdzie.
12 Udrożniono sieci wód popłucznych – hydrofornia Kiersztanowo.
13 Wyczyszczono przepompownie ścieków w Gierzwałdzie, Szczepankowie, Dylewie, Mielnie i Grunwal-

dzie.
14 Wykonano i zamontowano podajnik do miału węglowego w kotłowni Dylewo.
15 Naprawiono drogę gruntową w Domkowie.
16 Wymieniono zawory wodne w Marcinkowie.
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt.  5      . Sprawozdanie z działalności Rady Gminy oraz Komisji stałych rady gminy za 2022.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  poinformowała,  że  sprawozdania
zostały przesłane radnym na posiedzenia .pl  (zał .  nr  2,3,4,5 i  6)
Radni uwag nie zgłosili.

Ad.  pkt.  6        .Sprawozdanie   z  realizacji        dotacji  celowej  na  dofinansowanie  budowy  
przydomowych oczyszczalni  ścieków na terenie Gminy Grunwald za rok 2022.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   poinformowała,  że
sprawozdanie  zosta ło  omówione  na  wspólnym  posiedzeniu  komisj i  w  dniu  30-01-
2023r.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Ad. pkt.  7      . Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:  

7.1.   w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034.  

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- złożył  wniosek,  aby pkt  7.1.  oraz 7.2.  omawiać łącznie,
są to uchwały powiązane ze sobą ściśle i  należy omówić je łącznie.
Rada Gminy Grunwald  w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła wniosek.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-   o dniosła  się  do  sprawozdania  za  III  kwartał  roku
2022,  który  łącznie  obowiązuje  ze  korektami.  Z  tego  sprawozdania  wynika,  ze  dochody
zostały  wykonane  na  poziomie  63%,  wydatki  na  poziomie  65%  z  czego  dochody
majątkowe 28%. Inwestycje  zaplanowane  na  8  mln  zł  zrealizowane  na dzień  27-10-2022
r.  wykonane  w  26%.  Na  rok  2023  inwestycje  planowane  są  na  kwotę  10  mln  zł  i  biorąc
pod  uwagę  kwotę  dochodów  majątkowych  w  roku  2022  jest  to  nierealne  i  suma
niemożliwa  do  wykonania.  Biorąc  po  uwagę  zobowiązania  jakie  gmina  posiada  na  dzień
25-11-2022  r.  na  kwotę  2,5  mln  zł  i  nie  wiadomo,  czy  nie  jest  tego  więcej ,  gdyż  mam
informacje,  że  jeden  Pan,  który   nie  może  upomnieć  się  o  200  tys  zł .  Kolejny  problem,
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to  pieniądze,  które  są  w  obrocie  a  nie  powinny  się  w  nim  znajdować,  są  to  pieniądze  z
KZP oraz  ZFŚS  mieszkaniowego  pracowników  oświaty.   We  wrześniu  była  to  suma  559
260 zł  plus  100 000 zł  KZP.   KZP są  to  prywatne  pieniądze osób należących do  tej  kasy
a  czas  oczekiwania  na  pożyczki  to  jet  3  lata,  mimo  takiej  sumy,  która  powinna  być  na
tym  koncie.  W  roku  2022  wypłacono  jedną  pożyczkę  z  KZP  na  kwotę  6000  zł  oraz  z
ZFŚM  na  pożyczkę  mieszkaniową  wypłacono  2  pożyczki  po  16  000  zł.  Są  to  kolejne
pieniądze,  które  są  w  obiegu  a  nie  są  własnością  gminy.  Na  sesj i  w  grudniu,  kiedy  to
omawiany  był  projekt  budżetu  na  rok  2023  część  inwestycji  udało  się  wyrzucić,  ale
mówione  było,  także  o  tym,  że  jak  spłacimy  wszystkie  zaległości  to  nie  stać  gminy  na
wprowadzenie  po  raz  kolejny  deficytu  w  budżecie.  Sprawozdanie  z  III  kwartału  kwota
zadłużenia  wynosi   15  000  000  zł  nie  licząc  innych  środków,  z  czego  zobowiązania
wymagalne  3  500  000  zł .  Do  końca  nie  mamy pełnej  wiedzy  i  informacji  jak  faktycznie
wygląda  sytuacja  finansowa  gminy,  prosil iśmy  na  dziś  zestawienie  real izacj i  funduszu
sołeckiego,  czy są te informacje.  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  odpowiedziała,  że  nie.  Osoba,  która
zajmuje się funduszem sołeckim potrzebuje czasu na takie zestawianie.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-   stwierdziła,  że  biorąc  pod  uwagę  niski  poziom
realizacj i  funduszu  w  latach  ubiegłych  to  pieniądze  też  się  rozmyły.  Nie  można
wmawiać  mieszkańcom,  że  nie  podjęcie  teraz  uchwały  budżetowej  s powoduje  utratę
pieniędzy,  bo  tak  się  nie  stanie.  Pieniądze  nie  przepadną  i  dofinansowania,  które  są  to
będą  natomiast  w  sprawie  inwestycji ,  to  nie  jest  tak,  że  najpierw  się  płaci  a  potem  się
robi .  W pierwszej  kolejności  wybiera  się  firmę  i  wykonawce,  która  zadanie  wykonuje  i
dopiero się płaci,  nic  nie  płaci  się  z góry.  W moim odczuciu budżet  jest  nie  do przyjęcia
między  innymi  z  powodu  wprowadzonej  opłaty  eksploatacyjnej  oraz  WPF  zawiera  inne
dane niż  w budżecie,  nie  kleją  się  lata  i  zaplanowany budżet .  Budżet  otwarcia  w kwocie
47 000 000 zł  z  czego dochody majątkowe wynoszą 14 000 000 zł  to  jest  utopia  i  jest  to
budżet  nierealny.  Realny  budżet  naszej  gminy  w obecnym stanie  jest  w granicach  38-40
mln  zł.  Budżet  otwarcia  na  rok  2022,  który  ustal iło  RIO  był  na  poziomie  41  mln  zł  i
skończyliśmy na poziomie  51  mln  zł,  wiadomo zwiększenie  związane  z  dotacjami.  Dużo
podatków  odpływa  z  naszej  gminy  z  powodu,  że  coraz  mniej  osób  z  naszej  gminy
pracuje  w  naszej  gminie  a  coraz  więcej  osób  w  naszej  gminie  pracuje  z  innej  gminy  a
podatki  idą  tam  gdzie  się  mieszka.  Dwa  lata  pracowaliśmy  nad  uchwałą  budżetową  to
wójt  obiecał ,  że  przy  następnych  pracach  nad  budżetem  będziemy  pracować  wspólnie  i
nie  będzie  żadnych  projektów  pisanych  bez  wiedzy  rady,  obiecywał  współprace  z  radą
ale  niestety  tak  się  nie  dzieje.  Rada  otrzymuje  projekt  budżetu,  który  jest  bez  udziału
rady gminy i  może wprowadzać małe poprawki  ale większych sugest ii  nie bierze  się pod
uwagę.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  przypominał ,  że  na  temat  projektu  budżetu
wypowiedział  się  na  poprzedniej  sesj i  a  dziś  odczuta  pismo  w  sprawie  pracy  RIO
zał  nr  7.  
Stwierdził ,  że  obliczając  udział  własny  we  wszystkich  inwestycjach,  które  wynikają  z
załącznika nr  3  ,  że  na  wszystkie  inwestycje  potrzeba 476 000 zł  i  biorąc  pod uwagę,  że
planowana  nadwyżka  dochodów bieżących  nad  wydatkami  bieżącymi  wynosi  494  000  zł
to  planowane  inwestycje  nie  powinny  być  zagrożone  i  nie  ma  obaw,  że  nie  będą
realizowane.  Kwiatkiem  na  kożuchu  jest  zapis  w  uchwale  przewodniej,  p oprosi ł  o
wyświet lenie  załącznika  nr  3  na  tablicy ,  i  to  na  końcu  w  podsumowaniu  „|   Wydatki
budżetu   gminy   w   wysokości   51  512  272,56   zł ,   zgodnie   z   załącznikiem   Nr   2    do
niniejszej  uchwały,  z  tego:    1)   wydatki  bieżące  –  33  694  403,28  zł ,    2)   wydatki
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majątkowe  –  17  817  869,28  zł .   3.   Wydatki  inwestycyjne  w  2023  roku  w  wysokości  17
599  869,28  zł,  zgodnie  z  załącznikiem   Nr  3  do  niniejszej  uchwały”  a  na  końcu  w
załączniku nr  3  jest  suma 9 788 150,75 zł.  Przypomniał ,  że  prosi ł  aby w załączniku nr  3
znalazły  się  zapisy  o  przeznaczeniu  środków  na  jakie  inwestycje.  Reasumując  jestem
przeciwny takiemu projektu budżetu,  jeżel i  nie  zreal izowano dochodów  przez 4 lata  nie
uda się zrealizować.  

Główna Księgowa-  Pani  Magdalena Makowska-  odniosła  się  do  wypowiedzi  radnego i
stwierdziła,  że  radny  nie  wie  z  czego  wynika  kwota  w  załączniku  nr  3,  i  gdyby  zliczył
na  kalkulatorze  inwestycje  wieloletnie   z  roku  2023,  to  wyszła  by  kwota  w  uchwale,
czyli  17 mln zł.  Załącznik nr  3  wygląda tak od 2020 i  został  tak stworzony po szkoleniu
w  RIO.  Nie  wiem,  czy  mówi  Pan  o  tym,  żeby  manipulować  innymi  osobami,  które  nie
znają  się  na  finansach,  bo  zasady  są  takie  same  jak  za  pana  wcześniejszych  kadencji ,
więc dziwi  mnie fakt ,  że  nie  wiem pan co do czego dodać.  Kolejna sprawa to informacje
odnoście  źródeł  finansowania  znajdą się  w części  opisowej  zał .  nr  10 i  było dużo czasu,
aby się z nim zapoznać.  

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-   zliczyłam rubrykę  6  i  7,  o  czym Pani  mówiła,  że
łącznie  to  17  mln  zł,  i  tak  w pierwszej  rubryce  jest  7  782 000 zł  w drugiej  1  268 000 zł
co łącznie jest  9 050 843 zł .
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  to  już  jest  jakieś  nieporozumienie,
bo jest  Pani  radną  trzecią  kadencję  i  nie  potrafi  czytać  budżetu,  to  należy  się  zgłosić  na
kurs.  Pani  księgowa  wyraźnie  mówiła,  które  rubryki  należy  dodać,  niech  Pani  doda
rubrykę  nr   6  i  7  zadania  roczne  i  wieloletnie  wyjdzie  ponad  17  mln  zł  a  Pani  sobie
dodał  1  268 000 zł.  Podsumowanie  trzeba  dodać  na samym końcu w załączniku  nr  3  tam
jest  kwota  9  788  150,75  zł  oraz  7  811  718,53  zł  zadanie  jednoroczne,  ale  to  trzeba
złączyć  i  kwota  wychodzi  17  000 000 zł.  Dochody w WPF było   40  mln  zł  planowanych
a dziś  jest  więcej,  to  wynika z  tego,  że  mamy dofinansowania  od Marszałka z  Polskiego
Ładu  i  stąd  ta  różnica  w  budżecie.  Zasiała  Pani  niepewność  i  osoby,  które  nie  mają  do
czynienia  z  budżetem  mogą  nie  nie  rozumieć,  i  chcę  wytłumaczyć  skąd  ta  różnica.  Pan
Radny się  niech  nie  uśmiech,  bo  był  wójtem prawie  30  lat  i  nie  umie  odczytać  budżetu,
bo jeżel i  by Pan potrafi ł  to wystarczyłoby przeczytać opisówkę do budżetu.  
W  sprawie  współpracy  z  radnymi,  to  projekt  otrzymaliście  i  prace  na  komisjach  były.
I  to  co na komisj i  było uzgodnione,  że  państwa postulaty zostały wprowadzone.  Od dnia
komisj i  do  dziś  żaden  z  radnych  nie  zgłosi ł  jakimkolwiek  pomysłów.  Wczoraj  na
posiedzeniu  komisji  była  rozmowa i  nie  podobał  się  tylko  deficyt,  który  jest  opisany na
co  środki  z  kredytu  będą  przeznaczone,  na  zadania  inwestycyjne.  Różnicę  pomiędzy
przewidywaną  kwotą  dochodów i  wydatków stanowi  deficyt  w kwocie   3  595 213,72  zł.
Deficyt  w  wysokości  2  178  169,37  zł  zostanie  pokryty  przychodami  pochodzącymi  z
Rządowego  Funduszu  Inwestycji  Lokalnych,  deficyt  w  wysokości  1  417  044,35  zł
zostanie  pokryty  z  zaciągniętego  kredytu.  Powyższa  kwota  zostanie  przeznaczona  na
następujące zadania inwestycyjne:  
 -  modernizacja infrastruktury kulturalnej  i  społecznej  w miejscowości  Mielno w gminie
Grunwald- etap I – 60 000,00 zł  ,
-  rozbudowa  i  przebudowa  Stacj i  Uzdatniania  wody  (SUW)  w  Gierzwałdzie  etap  I-  994
321,99  zł  ,
-  monitoring na obiektach gminnych- 30 000,00 zł  ,
-  modernizacja  kanalizacj i   w  miejscowości  Zybułtowo-  132  722,36  zł ,  i  tu  trzeba
powiedzieć  prawdę,  że  poprzedni  zarząd  miał  środki  zewnętrzne  i  projekt,  ktoś  te
zadanie  odebrał  ale  dziś  Nadzór  Budowlany żady aby to  zadanie  wykonać  i  po raz  drugi
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mamy za to zapłacić,  
-  Dotacja  celowa  na  pomoc  finansową na  dofinansowanie  przebudowy drogi  powiatowej
w  miejscowości  Kiersztanówko na wniosek radnego- 200 000,00 zł .
W  sprawie  zatrudnienia  pracowników  spoza  gminy,  to  są  ogłaszane  konkursy  i  trzeba
zadać  sobie  pytanie  ilu  mieszkańców pracuje  poza nasza  gminą i  podatki  trafiają  to  nas.
Trzeba  zdawać  sobie  sprawę,  że  jest  wolność  i  wolny  wybór,  i  każdy  może  pracować
gdzie  chce,  konkursy są  otwarte  i  każdy może  się  zgłosić,  tylko  nasi  mieszkańcy w nich
nie  startują.  W  sprawie  dotacj i  to  trzeba  się  cieszyć,  że  uzyskujemy  takie
dofinansowanie  i  nie  musimy  dokładać  z  własnego  budżetu.  Budżet  przygotowany  jest
prawidłowo  i  z  pozytywną  opinią  RIO  bez  uwag,  co  za  poprzedniej  władzy  się  nie
zdarzało,  ale to Radni decydują o przyjęciu budżetu.  
Radca  prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  o dpowiedział,  radnej  M.  Kamińskiej,  że  ma
racje  w  sprawie,  że  za  inwestycje  płaci  się  w  trakcie  lub  na  koniec,  ale  żeby  zawrzeć
umowę,  to  w odniesieniu  do  zamówień  publicznych   środki  muszą  być  wprowadzone  do
budżetu.  Zarząd  musi  mieć  wprowadzoną  inwestycję  do  budżetu  przed  podpisaniem
umowy,  bo  w  przeciwnym  razie  sprawa  trafi  do  Rzecznika  Dyscypliny  Finansów
Publicznych,  można jedyne rozpocząć procedurę przetargową. 
Radna  –  Pani  Ewa  Ziejewska-  odniosła  się  do  wypowiedzi  Pana  Kacprzyka  i
stwierdziła,  że  przedstawił  on stan  faktyczny naszej  gminy.  Martwi  mnie  to,  że  jak  wójt
starował  i  pierwsze  spotkanie  na  sesj i ,  gdzie  wójt  stwierdził ,  że  jak  ktoś  z  radnych  nie
chce  współpracować  to  niech  złoży  mandat .  Jest  mi  tak  przykro,  bo  ja  chciałam
współpracować  i  nie  wyobrażałam  sobie  na  czym  ona  będzie  polegała,  i  z  tego  co  czas
pokazał,  to  współpraca polega  na  tym,  że  wójt  sam podejmuje decyzje,  które  inwestycje
będą  realizowana  i  przed  faktem dokonanym nas  postawia,  i  mieszkańcom opowiada,  że
radni  nie  chcą.  Radni  są  przedstawiani  przed  faktem  dokonanym  i  nie  są  omawiane  z
nimi  kosztorysy,  są  takie  inwestycje,  że  Ziejewska  jest  przeciwna  inwestycji  ale  są  to
inwestycje,  na  które  nie  wiadomo,  czy  będzie  gminy  stać  utrzymać,  ta  współpraca  ma
dużo  do  życzenia.  Przed  sesją  w  sprawie  emisj i  obligacj i  wójt  stwierdził ,  że  radni  nie
znają  się  na  prowadzeniu  widzialności ,  a  Pan  się  zna  bo  taką  prowadził ,  Radna
Bawolska  wtedy  odpowiedziała,  że  są  to  dwie  różne  działania  prowadzenie  działalności
a samorządu.  Pan cały czas kieruje się tym, że Pan jest  od decyzji  a radni  od głosowania
a rada jest  organem kontrolującym a Pan jest  wykonawczym. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  padła  suma  10  mln  zł  z  Polskiego  Ładu,  ale  nie  są  to
nic  nadzwyczajnego i  zazdroszcząc  obecnej  władzy,  bo  za  moich czasów nie  było takich
dofinansowań  i  obecny  rząd  faktycznie  stawia  na  inwestycje.  Trzeba  jasno  stwierdzić,
że  pieniądze  te  nie  są  zagrożone  i  inwestycje,  które  zostały  zaplanowane  i  przyznane  to
te  potrzeby  są  i  jestem  za,  ale  przeciwwskazania  są  do  tego,  że  w  budżet  się  zadłuża  i
wprowadza  się  zawyżone  dochody  z  opłaty  eksploatacyjnej.  Inwestycji  nikt  się  nie
czepia  i  jak  zostały  zaplanowane,  to  trzeba  je  robić,  bo  są  na  pewno  potrzebne  i
pieniądze  te  nie  są  zagrożone.  Problem  może  pojawić  się  wtedy,  gdy  trzeba  będzie
utrzymać  te  inwestycje  i  dotarł  do  mnie  sygnał,  że  na  żłobek  z  Urzędu
Marszałkowskiego nałożona została kara ok 50 tys zł ,  czy to jest  prawda.  
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski - na to pytanie odpowie sekretarz.
Sekretarz Gminy Grunwald- Pan Jan Sokołowski-  to nie jest  prawda.  
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski - a skąd taka informacja ?
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-   jak  będę  musiał  zeznawać  to  powiem  a  taką
otrzymałem informacje.  
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Sekretarz  Gminy  Grunwald-  Pan  Jan  Sokołowski-  s twierdził ,  że  wójt  przygotował
projekt  uchwały budżetowej na rok 2023 i został  on pozytywnie zaopiniowany prze RIO.
Dziś  jest  31  stycznia  i  aby  wydatkować  środki  na  takie  inwestycje  jak  kanalizacja,
woda,  czy  zadania  w  szkołach  i  nie  można  działać,  gdyż  budżet  nie  został  podjęty.  W
pracy  w  Urzędzie  nie  można  wydatkować  środków  i  jest  to  ogromna  przeszkoda  do
dalszej  real izacji  zadań  gminy,  dlatego  proszę,  aby  odpowiedzialnie  podejść  do
głosowanie w sprawie budżetu.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -   stwierdził ,  że  nie  jest  prawdą,  iż
gmina jest  zadłużana bo w ubiegłym roku nie  zaciągnięto żadnego  kredytu.  W tym roku
planowany jest  kredyt  ale  pamiętać  trzeba,  że  co roku spłacamy ok 1 mln kredytu i  żeby
inwestować  to  potrzebne  są  środki ,  i  nie  są  one  przeznaczone  przejedzenie.  Radna  z
Dylewa  podnosi,  że  nie  rozmawia  z  radnymi  ale  ja,  także  nie  przypominam  sobie,  żeby
radna  zaproponowała,  żeby  złożyć  wniosek  na  jakąś  inwestycje  w Dylewie  a  dodatkowo
na spotkaniach z mieszkańcami.  
Radna – Pani Ewa Ziejewska-   teraz będzie atak a nie rzeczowa odpowiedź.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -   to  nie  atak  tylko  stwierdzenie
faktów, a radni  są dla mieszkańców a nie do przeszkadzania wójtowi.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-   złożył  wniosek  o  zakończenie  dyskusj i ,  gdyż  strona
nie jest  przygotowana do dyskusj i  i  przejść należy do głosowania.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-   stwierdziła,  że  wójt  nie  zaciągną  kredytu  w roku
2022  tylko  dlatego,  że  rada  nie  wyraziła  zgody  i  RIO  uchwaliło  budżet  bez  deficytu.
Zapytała,  kiedy w roku 2022 RIO przygotowało projekt  budżetu.  
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski - odpowiedział ,  że 10 lutego.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poddała  pod  głosowanie  wniosek
Radnego Henryka  Kacprzyka   zakończenie  dyskusj i ,  gdyż  strona  nie  sjest  przygotowana
do dyskusji  i  przejść do głosowania.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła wniosek Radnego
Henryka Kacprzyka  zakończenie dyskusji ,  gdyż strona nie sjest  przygotowana do

dyskusj i  i  przejść do głosowania.

Radni więcej   uwag nie zgłosil i .

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał .nr  8).  
Radni  uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono

Wyniki imienne:

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata PRZECIW
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4 Królikowski Adam WSTRZYMAŁ SIĘ

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Projekt  uchwały został  odrzucony.  

Radni uwag nie zgłosil i .  

7.2.   w sprawie uchwalenia  budżetu Gminy Grunwald na 2023 r.   

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę        (zał .nr  9 ) .  
Radni    uwag nie zgłosil i .

głosowanie w sprawie uchwalenia  budżetu Gminy Grunwald na 2023 r. 

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata PRZECIW

4 Królikowski Adam WSTRZYMAŁ SIĘ

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA
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9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Projekt  uchwały został  odrzucony.  

Radni uwag nie zgłosil i .  

7.3. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie opieki nad
bezdomnymi zwierzętami.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę  (zał.nr  10).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA
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15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Podjęto uchwałę nr LIX /451/2023 z dnia 31 stycznia 2023 r.  w sprawie wyrażenia zgody
na  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w  zakresie  opieki  nad  bezdomnymi
zwierzętami.

7.4.  w  sprawie       ustalenia  zasad  i  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie  postępowania  
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli,  oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i
klas I szkół podstawowych, dla których Gmina Grunwald jest organem prowadzącym.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę  (zał.nr  11).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie ustalenia zasad i kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych i klas I szkół podstawowych, dla których Gmina Grunwald jest organem 
prowadzącym;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Podjęto uchwałę nr  LIX /452/2023 z dnia 31 stycznia 2023 r.  w sprawie  ustalenia zasad
i  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do
publicznych  przedszkoli ,  oddziałów  przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych  i  klas  I
szkół  podstawowych,  dla których Gmina Grunwald jest  organem prowadzącym.
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7.5.    zmieniająca   uchwałę    w    sprawie    określenia    zasad    zwrotu    wydatków za  
przyznane  świadczenia  z  pomocy  społecznej  w  formie  posi łku  oraz  świadczenia
rzeczowego  w  postaci    produktów   żywnościowych   osobom   objętym wieloletnim
rządowym programem „Posi łek w szkole  i  w domu” na lata 2019-2023.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska-  odczytała ww. uchwałę  (zał.nr  12).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za przyznane świadczenia z 
pomocy społecznej w formie posiłku oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych osobom objętym wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2019-2023;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nie głosował

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nie głosowała

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Podjęto uchwałę nr  LIX /453/2023 z  dnia 31  stycznia  2023 r.  zmieniająca    uchwałę    w
sprawie    określenia    zasad    zwrotu    wydatków  za  przyznane  świadczenia  z  pomocy
społecznej  w  formie  posi łku  oraz  świadczenia  rzeczowego  w  postaci    produktów
żywnościowych    osobom    objętym  wieloletnim  rządowym  programem  „Posi łek  w
szkole  i  w domu” na lata 2019-2023.
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7.6.   zmieniająca    uchwałę    w    sprawie   podwyższenia    kryterium  dochodowego
uprawniającego    do    przyznania    nieodpłatnie    wsparcia   w   postaci  świadczenia
pieniężnego  z  pomocy  społecznej  w  formie    zasi łku  celowego  na  zakup  posiłku  lub
żywności  osobom  objętym  wieloletnim  rządowym  programem  ”Posiłek  w  szkole  i  w
domu” na lata 2019-2023.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę  (zał.nr  13).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie wsparcia w postaci świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w 
formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności osobom objętym wieloletnim 
rządowym programem ”Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nie głosował

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nie głosowała

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Podjęto uchwałę nr  LIX /454/2023 z  dnia 31  stycznia  2023 r.  zmieniająca    uchwałę    w
sprawie   podwyższenia    kryter ium  dochodowego  uprawniającego    do    przyznania
nieodpłatnie    wsparcia   w    postaci  świadczenia  pieniężnego  z  pomocy  społecznej  w
formie    zasi łku  celowego  na  zakup  posi łku  lub  żywności  osobom  objętym  wieloletnim
rządowym programem ”Posi łek  w szkole  i  w domu” na lata 2019-2023.

7.7.        w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Zdzis ława  Zawadzkiego  na  działania  
Wójta Gminy Grunwald.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy-Pani  Ewa  Bawolska-  podała  pod  glosowanie,  czy  ww.
skarga jest  zasadna.  

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa zasadna

2 Kacprzyk Henryk zasadna

3 Kamińska Małgorzata zasadna

4 Królikowski Adam zasadna

5 Lecewicz-Husar Cecylia zasadna

6 Matuszewski Sławomir zasadna

7 Napłoszek Zbigniew zasadna

8 Nowicki Dariusz niezasadna

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy niezasadna

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr zasadna

13 Tański Mieczysław niezasadna

14 Ziejewska Ewa zasadna

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Radni uwag nie zgłosili
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę  (zał.nr  14).
Radni uwag nie zgłosil i .  

głosowanie w sprawie rozpatrzenia skargi Pana ... na działania Wójta Gminy Grunwald.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA
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5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz PRZECIW

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy PRZECIW

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr WSTRZYMAŁ SIĘ

13 Tański Mieczysław PRZECIW

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Radni uwag nie zgłosil i .  
Podjęto  uchwałę  nr  LIX  /455/2023  z  dnia  31  stycznia  2023  r.  w  sprawie  rozpatrzenia
skargi  Pana Zdzis ława Zawadzkiego na działania Wójta Gminy Grunwald.

7.8.         w  sprawie        wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  w  trybie  przetargowym  
niezabudowanej  dz.  nr 8 /7  i  zabudowanej  działek 8/6 obręb Wróble.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę  (zał .nr  15).
Radni uwag nie  zgłosi l i .  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie przetargowym niezabudowanej 
dz. nr 8/7 i zabudowanej działek 8/6 obręb Wróble.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA
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9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna nieobecna

Podjęto  uchwałę  nr  LIX  /456/2023  z  dnia  31  stycznia  2023  r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody
na  sprzedaż  nieruchomości  w  trybie  przetargowym  niezabudowanej  dz.  nr  8/7  i
zabudowanej  działek  8/6  obręb  Wróble.

Radni uwag nie zgłosil i .  

Ad. pkt. 7  .   Interpelacje i zapytania radnych.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-   zapytała  o  wygląd  chodników
w  miejscowościach,  dla  których  została  zakupiona  posypywarka,  chodniki  są  śliskie  i
nie posypane piachem. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  tam,  gdzie  są  nasze  drogi  są
posypywane,  ale jak są w powiatowe, czy wojewódzkie to jest  to zadanie tego zarządcy.
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  w  sprawozdaniu  z  działalności  międzygminnego
było mówione o zakrzaczeniu na Omnie,  czy to są te krzaki,  które leżą w rowie.  
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział ,  że to inna droga.  
Radni więcej  uwag nie zgłosi ł

Ad. pkt. 8. Wolne wnioski i informacje.

Sołtys Sołectwa Szczepankowo- Pani Krystyna Siwa-  stwierdziła, że po odrzuceniu uchwały w sprawie
budżetu na rok 2023 minie kolejny miesiąc, w którym to można byłoby rozpocząć inwestycję pn. budowa
sali  gimnastyczny  przy  szkole  w  Szczepankowie.  Inwestycja  ta  jest  odsuwna  już  od  kilku  lat,  za
poprzedniego wójta były obietnice, że ta sala powstanie były nawet kupione pustaki,  które później były
sprzedane. Rada Rodziców i Dyrektor dalej nie wiedzą czego się spodziewać, radca prawny stwierdził, że
można ogłosić przetarg, ale nie można podpisać umowy. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   odpowiedziała,  że  w  roku  2022
RIO przygotowała  budżet  10  lutego  i  miejmy nadzieje ,  że  w  tym roku  będzie  to  zbliżony
termin.   

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szczepankowie- Pani Jolanta Pastor – zapytała, jaka jest pewność, że ta
hala powstanie. Radni nie podjęli uchwały i może należy skierować radnych na kurs odczytywania budżetu,
bo jedni są za, inni są przeciw i widzą jakieś niedogodności. Skarbnik tłumaczy szczegółowo a radni dalej
nie rozumieją. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   poprosi ła  o  kulturę  w
wypowiedziach.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szczepankowie-  Pani Jolanta Pastor –  odniosła  się  do
Radnego  Henryka,  że  jeżel i  chce  ją  obsmarowywać  w  internecie  to  proszę  w  sposób
kuriozalny.

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  ale  ja  o  Pani  nic  nie  pisałem,  nawet  nie  wiem  kim  Pani
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jest .

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szczepankowie-  Pani Jolanta Pastor –  odpowiedziała,
że  pisze,  i  że  nie  jest  żadnym  poplecznikiem  wójta.  W  sprawie  pracy  w  gminie,  to
mieszkam  w  Gminie  Ostróda  i  pracuje  w  Szczepankowie,  i  wydaje  pieniądze,  żeby  ktoś
mógł  poprowadzić  szkołę,  bo  żadna  osoba  nie  zgłosi ła  się  do  konkursu.  Dlaczego  Pani
Radna Kamińska nie zgłosiła  się do konkursu na dyrektora szkoły. 

Radna- Pani Małgorzata Kamińska- bo jestem na emeryturze.

Dyrektor Szkoły  Podstawowej  w Szczepankowie-  Pani  Jolanta  Pastor –  zatrudniam też
emerytów.  

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  jestem na  takiej  emeryturze,  że  nie  mogę  pracować
w szkole.  

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Szczepankowie-  Pani  Jolanta  Pastor  –  Minister
Czarniek chce to  zmienić.

Radna- Pani Małgorzata Kamińska- chce, a le  nie wprowadził .

Dyrektor Szkoły  Podstawowej  w Szczepankowie-  Pani  Jolanta  Pastor –  c zasami  trzeba
przemyśleć  sytuacje  i  dojść  do  porozumienia ,  jeżeli  radni  mają  budżet  przedstawiony  w
październiku,  i  go  analizują ,  i  jeżeli  macie  zastrzeżenia  to  nie  rozumiem,  czemu
spotykając  s ię  na  komisj i ,  tych  zastrzeżeń  nie  wykluczacie.  Byłam  na  ostatniej  komisji ,
oglądałam wcześniejsze komisje  i  nie  rozumiem,  czemu jedno mówicie  a  drugie  działacie.
Na  komisj i  nic  nie  przeszkadza,  macie  problem  co  do  inwestycji  budowa  saki
gimnastycznej ,  że  nie  trafiona,  jest  to  bzdura.  Proszę  uzasadnić ,  dlaczego  ta  inwestycja
według  radnych  jest  nie trafiona,  bzdura.  Przypomnę,  że  szkoła  ma  54  lata  i  od  i lu  lat
powstanie hal i  jest  planowane.  

Sołtys Sołectwa Szczepankowo- Pani Krystyna Siwa-  jeszcze, za poprzedniego zarządu był projekt. 

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Szczepankowie-  Pani  Jolanta  Pastor  –   sala
gimnastyczna  jest  potrzebna  na  tamtych  terenach.  Dylewo,  Glądy,  Kitnowo,  Domkowo,
Miejska  Wola  nie  ma  sal i  gimnastyczne,  nie  jest  sa la  przeznaczona  dla  80  dzieci  to  jest
dla  wszystkich.  Jeżeli  podejmuję  decyzję  to  bierzmy  pod  uwagę,  że  na  tym terenie  gdzie
jest  szkoła  nie ma obiektu,  na którym można się spotkać, nie  ma świet l icy,  nie  ma obiektu
dla  mieszkańców  do  spotkań.  Nie  ma  także  środków  transportu,  które  pozwalałby  na
dojazd do sali  gimnastycznej  w Stębarku.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  stwierdziła,  że  inwestycja  ta  nie
została  wykreślona z  załącznika nr 3 i  proszę o cierpl iwość.  

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Szczepankowie-  Pani  Jolanta  Pastor  –   jeżel i  Polski
Ład  daje  promesę  na  kwotę  2,8  mln  zł,  może  i  mało  a le  niech  chociaż  mury  postaną  i  na
wykończenie  można  składać  inne  wnioski .  Na  internecie  krąży  już  informacja ,  że  Gmina
Dąbrówno  Elgnowo  otrzymała  5  mln  zł  na  taką  samą  sale ,  my  tylko  2,8  mln.  Jest  cały
kosztorys w gminie i  nie można stanąć do przetargu.  

Radna- Pani  Małgorzata Kamińska-  inwestycja  ta została  dofinansowana i  pieniądze na
nią  są,  czy  przetarg  zosta ł  ogłoszony.  Proszę  zapytać  jak  długo  trwa  procedura
przetargowa i  przetarg mógłby być ogłoszony w grudniu.  

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Szczepankowie-  Pani  Jolanta  Pastor  –  t o  nie  jest
pytanie  do mnie.  Pewne etapy z  Polskiego Ładu mają  granice  i  jest  wyznaczony termin do
grudnia  2024,  czy zdążymy, czy  nie  zapłacimy kary  za  zwłokę.  Trzeba  brać pod uwagę,  że
jak jest  95% dotacj i  to  tylko się prosi  o  branie.  
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Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  jak  słuchała  Pani  uważnie,  to  mówiłem,  że  nikt  nie  jes t
przeciwny inwestycjom z Polskiego Ładu,  wszyscy jesteśmy za.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szczepankowie- Pani Jolanta Pastor – proszę wskazać
gminę,  która nie  ma zadłużenia a inwestuje .

Przekrzykiwanie się w wypowiedziach. 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – poprosi ła o  spokój.

Mieszkanka Gminy-  zapytała, czy jak projekt został odrzucony to sprawą będzie zajmować się RIO, do
kiedy RIO ma czas na zakończenie prac.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- do końca lutego.

Mieszkanka Gminy- czyli,  od 01 marca ruszamy z inwestycjami.  

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- tak,  ale reszta zależy do wójta.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  poinformował,  że  w  oku
poprzednim  roku  budżet  został  uchwalony  9  lutego,  ale  tylko  dlatego,  że  razem  ze
skarbnikiem  zabiegaliśmy  o  tak  szybki  termin  bo  inaczej  to  RIO  na  ostatni  dzień
podjęłoby działania.  Będziemy działać  razem z Panią  Magdą,  aby budżet  w ciągu dwóch
tygodniu  został  uchwalony.  Błędem było  nieprzyjęcie  uchwały  przez  radnych  i  chodziło
tylko  o  deficyt .  A do  zaciągnięcia  kredytu  potrzebna  jest  jeszcze  jedna  uchwała  i  wtedy
radni  mogliby  się  nie  zgodzić.  Uważam,  że  działanie  jest  złośl iwe  tylko  po  to,  żeby
odebrać czas na realizację inwestycji .
Mieszkanka Gminy-  czy w sprawie terminu projektu uchwały,  można kontaktować się  z
gmina?
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  oczywiście,  że tak.  
Radni  więcej  uwag nie zgłosił .

Ad. pkt.  9.  Zamknięcie sesji .
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zrealizowania  porządku
obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła LIX sesję Rady Gminy Grunwald.

                 Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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